
Theo Briggeman zet zich 
dagelijks in om wereld een 

stukje mooier te maken: ‘Hou 
m'n hart vast voor toekomst’ 

Zijn liefde voor de natuur heeft het leven van Theo Briggeman 
grotendeels bepaald. Tot op de dag van vandaag is de voorzitter van de 
KNNV Hollandse Delta (64) dagelijks in touw om de wereld een stukje 

mooier te maken. Toch houdt hij zijn hart vast voor de toekomst. 

AD Voorne-Putten Claudia Langendoen  18 februari 2022, 19:00 

Theo Briggeman: ,,We plaatsen vraagtekens bij de locaties waar windmolens moeten komen: 
de randen van belangrijke natuurgebieden.‘’ ©Jeffrey Groeneweg 

Wat doet een geboren Rockanjenaar die voortdurend te vinden is op Voorne-Putten 
en Goeree-Overflakkee in hemelsnaam in Barendrecht? Tja, het leven kan verrassend 
lopen. Barendrecht was lange tijd de ideale uitvalplek voor jurist Theo Briggeman en 



zijn echtgenote. En dat is het nog steeds. Theo is weliswaar met pensioen, niet meer 
actief als advocaat en zeker drie tot vier dagen per week op de eilanden te vinden, 
maar zijn vrouw werkt nog steeds. ,,En dus blijven wij voorlopig in Barendrecht 
wonen’’, vertelt hij. Dan lachend: ,,Maar als het aan mij lag, vertrokken we gisteren 
terug naar Voorne. Of naar de kop van Goeree, mijn vrouw komt van Flakkee.’’ 

Of Theo Briggeman zijn vrouw ooit Barendrecht uitkrijgt, zal de toekomst uitwijzen. 
Wat hun toekomstige woonplek ook zal zijn, één ding is zeker: de voorzitter van de 
natuurvereniging zal tot het uiterste blijven strijden voor datgene wat hem zo na aan 
het hart ligt: de natuur in het algemeen en op Voorne-Putten en Goeree-Overflakkee 
in het bijzonder.  

Flinke taak 

Het gebied is immers zó speciaal. En er is zó ontzettend veel te doen. Er ligt een flinke 
taak op het bordje van de bestuurder en al die andere vrijwilligers van de 
natuurorganisatie. Zo wordt bijvoorbeeld in diverse werkgroepen intensief onderzoek 
gedaan naar onder andere vogels op de eilanden, planten, paddenstoelen, zoogdieren, 
insecten en amfibieën. En denk vooral niet dat dat loze onderzoeken zijn. 
Integendeel.  

De Koninklijke Nederlandse Natuurhistorische Vereniging (KNNV) praat volop mee 
met andere (natuur)organisaties, instanties en overheden over het ecologisch 
groenbeheer en allerhande besluiten die gevolgen hebben voor de natuur en het 
milieu. Neem bijvoorbeeld de windmolens waar vogels zich tegen te pletter vliegen. 
Dat alleen al kost de vereniging hoofdbrekens en vraagt om de nodige inzet. ,,We 
zitten wat windturbines betreft in een wat lastige spagaat. Enerzijds zijn we uiteraard 
voorstander van wind- en zonne-energie. Anderzijds plaatsen we vraagtekens bij de 
locaties waar turbines staan gepland. Namelijk: aan de randen van onze Natura 
2000-gebieden, zoals bij de Maasvlakte, het Quackjeswater en de Slikken van 
Voorne.  

Lepelaars 

Waarom dat zorgelijk is? ,,Nou neem bijvoorbeeld de Slikken van Voorne. Dat is een 
vogeltrekgebied van internationaal belang. Er verblijven prachtige vogels. De eerste 
visarenden zijn al gesneuveld in het land. Die zijn zich te pletter gevlogen tegen 
turbines. We vrezen dat dit ook het lot zal zijn van onze visarenden en van 
bijvoorbeeld onze lepelaars in Quackjeswater, maar bijvoorbeeld ook van aalscholvers 
en zeearenden op Goeree-Overflakkee en Voorne. Dat baart ons zorgen.’’ 

En zo praat de natuurclub zich de blaren op de tong over talrijke onderwerpen. Zoals 
ook over de verzanding voor de kust van Voorne en Goeree, waar de zee zich 
terugtrekt en een wadden- en getijdengebied dreigt te ontstaan. Iets wat dramatisch 
is voor Rockanje als badplaats, maar welkom is voor de natuur. Er zal een heel nieuw 
duingebied en intergetijdengebied door ontstaan aan de westkant van het eiland. 
,,Ook in deze belangen zal een evenwicht gevonden moeten worden.’’ 



Eigenlijk wilde ik bioloog worden. Maar ja, ik was niet echt een 
bèta-achtig iemand. Dus koos ik voor rechten 

Theo Briggeman 

Kortom: het ene na het andere dilemma dient zich aan, waarover de 
natuurorganisatie zich het hoofd buigt. Daarbij komt geregeld Briggemans 
achtergrond als advocaat van pas. Want begrijp hem goed: de KNNV wil vooral een 
gesprekspartner zijn. ,,En dat gaat steeds beter.’’ Maar als het moet, schuwt de 
organisatie gerechtelijke stappen zeker niet. En dan heeft de KNNV met Briggeman 
haar eigen advocaat in huis. Die ook nog in milieurecht is gespecialiseerd en in die 
hoedanigheid heel wat procedures voor milieuorganisaties heeft gevoerd. 

Het bloed kruipt wat dat betreft waar het niet gaan kan. ,,Eigenlijk wilde ik bioloog 
worden’’, vertelt hij. ,,Maar ja, ik was niet echt een bèta-achtig iemand. Daarom koos 
ik voor een rechtenstudie. Dat was precies in een periode waarin het milieurecht in 
opkomst kwam. Die keuze was dus snel gemaakt.’’ 

Buitenbeentje 

Een logisch besluit voor een tuinderszoon die werd geboren aan de Middelweg in 
Rockanje en als kind met vrienden eindeloos ravotte in bos en duin. Hij was een 
beetje een buitenbeentje. Want waar vrienden gingen voetballen, keek hij liever 
omhoog. Naar de vele vogels die er vlogen. Briggeman was al een vogelaar in een tijd 
waarin dat nog als geiten-wollen-sokkenhobby werd bestempeld. ,,Ik werd er weleens 
om uitgelachen.’’ Ook was hij actief in de jeugdbond voor natuurstudie op Voorne. Hij 
had er een geweldig tijd. ,,Ik vond er gelijkgestemde jongeren met dezelfde fascinatie 
voor de natuur.’’ 

Hij is allang geen buitenbeentje meer. Mensen hebben veel meer oog gekregen voor 
natuur en milieu. De wereld is er immers niet best aan toe na eeuwenlange 
overbelasting. Toch twijfelt de KNNV-voorzitter of het tij echt zal keren. ,,Ik zie nog 
steeds bedrijven die de randen van de wet opzoeken. De eerste files ontstaan na 
corona weer op de weg. En ik zie bijvoorbeeld nog geen grote ommezwaai in het 
denken over kerncentrales. We moeten maar zien wat ervan komt, maar ik hou mijn 
hart vast voor de toekomst.’’ 

Leerzaam 

En dus strijdt Theo Briggeman door en bijt hij zich vast in het ene na het andere 
zware dossier. En blijft hij intussen uiteraard struinen door de natuur voor het vele 
veldonderzoek. ,,Dat is ook zó mooi om te doen. Het is fascinerend en leerzaam en de 
ene ontdekking roept een volgende vraag op. Dat ik daarvoor nu alle tijd heb is 
heerlijk. En wat we niet moeten vergeten: ondanks alle gevolgen van de 
milieuvervuiling en aanleg van de Maasvlakte hebben we hier op de eilanden nog 
steeds prachtige natuur.’’ 

 


